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Může být brownfield oázou biodiverzity ?

Plantáže na orné nebo lesní půdě jsou reálně pouští

Biodiverzita je zde velmi nízká

Oproti tomu v bývalých odvalech nebo lomech je prostor pro 
organismy, které jinde nemají šanci

Stačí jen nedělat nic, hlavně 
je nezasypat odpady nebo 
nepokrýt ornicí a uměle osít 
travní směsí nebo zalesnit

Příroda si s uvolněným 
prostorem poradí lépe než 
člověk



Příklady vzácných rostlin na haldách 
chundelka odtrhovaná, hlístník hnízdák, okrotice bílá,

Střevíčník pantoflíček, vstavač nachový

Potřebujeme jednoduchá pravidla : 

upravit tvar

nezasypávat

nesít /neosazovat umělými 
společenstvy



Jaké jsou největší překážky využití brownfieldů ?

Prostě se to nevyplatí – stojí to moc peněz a času ( a čas jsou 
také peníze)

Lepší je odstranit administrativní bariéry

Programy na revitalizaci brownfieldů musí 
být dlouhodobé a musí umožňovat 
pružnost při hledání účelu jejich využití

Stavět na zelené louce nesmí 
být jednodušší a lacinější



Využití brownfieldů, zvláště těch uvnitř obcí má 
řadu výhod

Obvykle jsou pozemky zasíťované

Brownfieldy zpravidla nevyžadují zvýšené náklady na 
dopravní obsluhu

Nezabíráme ornou nebo jinou půdu

Snižujeme kriminalitu ( zanedbávaná místa zvyšují pocit 
beztrestnosti u pachatelů přestupků a trestných činů)

Snižujeme riziko kontaminace vody nebo půdy odstraněním 
starých ekologických zátěží

K tomu je potřeba zajistit jednoduché právní předpisy, dostupnou a robustní  infrastrukturu a to, aby stát



Nové využití zanedbaných prostor může přinést i 
další pozitivní účinky :
Můžeme omezit vznik tepelného ostrova

Můžeme snížit alergenní 
zátěž obyvatel

Můžeme zlepšit daňové 
výnosy obce

Zvýšit počet pracovních míst

Omezit nucenou vyjížďku 
obyvatel za zaměstnáním

Můžeme změnit/diverzifikovat 
pracovní trh 



Kliknutím můžete upravit styl 
předlohy textů

Zjednodušme předpisy na národní úrovni
Vytvořme podmínky pro to, aby se využití brownfieldů vyplatilo
Debatujme o tom , vyprávějme příběhy a  ukazujme příklady

Lze tedy docílit toho, aby se opuštěná území znovu probudila 
k životu

I cesta může být cíl
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